

Statute of Limitations Deadline Under the Saudi Commercial Courts Law

An important legislative development will take effect in three months' time: claims to enforce commercial rights that arose prior to the entry into force of the Commercial Courts Law on 24/10/1441H (corresponding to 16 June 2020) may not be heard after 24/10/1446H (corresponding to 22 April 2025), except in limited circumstances.

It is therefore imperative that you review all potential commercial claims against relevant counterparties in the next few weeks in order to preserve your rights.

Further details are set out below.

The Commercial Courts Law

Among other things, the Law regulates the statute of limitations in commercial cases. The Law prohibits claims from being heard after five years from the date on which the alleged right arose, unless the defendant acknowledges the right or the plaintiff submits an excuse acceptable to the court that led to the delay in registering a claim. The Executive Regulations of the Law clarify that any claims relating to rights arising before the entry into force of the Law (being 16/06/2020 or 24/10/1441H) may not be heard after 22/04/2025 (24/10/1446H).

Accordingly, two key points arise from the Law coming into force:

1. If the right arises before the Law comes into force (e.g. if a debt matures), then case may not be heard after 22/04/2025 (24/10/1446H); and
2. If the right arises after the Law comes into force, the case may not be heard after the lapse of five years from the date of the right arising.

Suggestion Action

In light of the above, we would strongly recommend taking action now to preserve your rights. If you intend to pursue any legal action, such as initiating a claim, arbitration, or taking other

مدة التقادم وفق نظام المحاكم التجارية السعودي

سينفذ تطور تشريعي هام جدًا خلال ثلاثة أشهر وذلك في تاريخ 1446/10/24 هـ الموافق 2025/04/22 م، إذ لن تسمع بعد هذا التاريخ دعاوى المطالبات التجارية الناشئة قبل نفاذ نظام المحاكم التجارية بتاريخ 1441/10/24 هـ الموافق 2020/06/16 م إلا في حالات محددة.

لذلك، من الضروري مراجعة جميع المطالبات التجارية المحتملة خلال الأسابيع المقبلة لضمان الحفاظ على حقوقكم.

لمزيد من التفاصيل حول هذا الموضوع، نأمل الاطلاع على المنشور أدناه:

نظام المحاكم التجارية

من بين أمور أخرى، يتناول نظام المحاكم التجارية أحكام التقادم في القضايا التجارية؛ إذ نص النظام على عدم سماع الدعاوى التي تختص بها المحكمة التجارية بعد خمس سنوات من تاريخ نشوء الحق المدعى به، ما لم يقر المدعى عليه بالحق أو يتقدم المدعي بعذر تقبله المحكمة أدى إلى تأخره في قيد هذه الدعاوى لدى المحكمة. وقد أوضحت اللائحة التنفيذية لنظام المحاكم التجارية أن المطالبات المتعلقة بالحقوق الناشئة قبل نفاذ النظام (أي 2020/06/16 م أو 1441/10/24 هـ) لا تسمع بعد مضي خمس سنوات من تاريخ نفاذ النظام؛ أي بتاريخ 2025/04/22 م (1446/10/24 هـ).

عليه، يترتب على نفاذ النظام آثاران مهمتان:

1. إذا نشأ الحق قبل نفاذ النظام (كاستحقاق دين مثلاً)، فلا تُسمع الدعاوى بشأنه بعد تاريخ 2025/04/22 م الموافق 1446/10/24 هـ.
2. إذا نشأ الحق بعد نفاذ النظام، فلا تُسمع الدعاوى بشأنه بعد مضي خمس سنوات من تاريخ نشوء الحق.

الخطوات المقترحة

بناءً على ما سبق، نوصي بشدة باتخاذ الإجراءات اللازمة للحفاظ على حقوقكم في حال عزمت اتخاذ أي إجراء قانوني مثل تحريك الدعوى

litigation steps, then it is crucial that you do so before 22 April 2025 (corresponding to 24/10/1446H).

Additionally, please be aware of the new five-year limitation period for claims relating to rights arising after the issuance of the Law on 16 June 2020 (corresponding to 24/10/1441H).

If you would like to discuss these issues further, please reach out to our specialist team below.

القضائية، أو التحكيمية، أو غيرها من إجراءات التقاضي، فمن الضروري أن تتخذوا ذلك الإجراء قبل تاريخ
(2025/04/22م) (1446/10/24هـ).

وكذلك يجب مراعاة مدة التقادم لأية حقوق نشأت بعد نفاذ النظام بتاريخ 2020/06/16م
(1441/10/24هـ).

للمزيد من المعلومات أو التفاصيل بشأن هذه المسألة يمكنكم التواصل مع فريقنا المختص عبر بيانات الاتصال التالية:



Dr. Abdullah Alajlan
Partner, Head of
Litigation and Dispute
Resolution
T: +966 11 481 9715
E: [abdullah.alajlan@
ashcliffordchance.com](mailto:abdullah.alajlan@ashcliffordchance.com)



Yasser Alhussain
Partner, Head of
Banking & Finance and
Disputes Expert
T: +966114819715
E: [yasser.alhussain@
ashcliffordchance.com](mailto:yasser.alhussain@ashcliffordchance.com)



Georges Alboustany
Senior Associate
T: +966 11 481 9829
E: georges.alboustany@
ashcliffordchance.com



Abdullah Alhumaidan
Associate
T: +966 11 481 9772
E: abdullah.alhumaidan@
ashcliffordchance.com



Ali Al-Fozan
Associate
T: +966 11 481 9757
E: ali.alfozan@
ashcliffordchance.com

This publication does not necessarily deal with every important topic or cover every aspect of the topics with which it deals. It is not designed to provide legal or other advice.

www.ashcliffordchance.com

AS&H Clifford Chance, Building 15, The Business Gate,
Riyadh, Kingdom of Saudi Arabia

© AS&H Clifford Chance 2025

Abuhimed Alsheikh Alhagbani and Clifford Chance Law Firm is a Professional Limited Liability Company, Registration No. 1010463703, Chamber of Commerce Membership No. 369478 with paid up capital of SAR 150,000.

Abu Dhabi • Amsterdam • Barcelona • Beijing • Brussels • Bucharest • Casablanca • Delhi • Dubai • Düsseldorf • Frankfurt • Hong Kong • Houston • Istanbul • London • Luxembourg • Madrid • Milan • Munich • Newcastle • New York • Paris • Perth • Prague • Riyadh* • Rome • São Paulo • Shanghai • Singapore • Sydney • Tokyo • Warsaw • Washington, D.C.

*AS&H Clifford Chance, a joint venture entered into by Clifford Chance LLP.

Clifford Chance has a best friends relationship with Redcliffe Partners in Ukraine.



Abdulaziz Alogyel
Associate
T: +966 4819741
E: abdulaziz.alogyel@
ashcliffordchance.com



Naser Hashem
Associate
T: +966114819826
E: naser.hashem@
ashcliffordchance.com



Shahad Albakri
Associate
T: +96611481 9828
E: shahad.albakri@
ashcliffordchance.com



Suhail AbaAlkhayl
Associate
T: +966 11 481 9822
E: suhail.abaalkhayle@
ashcliffordchance.com